
2022-ES ÉVI TEVÉKENYSÉGI BESZÁMOLÓ  
 
Tisztelt marosvásárhelyiek!  
 
Ha 2021-ben egy majdnem teljes egészében bürokratikus közigazgatási 
rendszerről beszéltünk, akkor elmondhatom, hogy 2022-ben sikerült elindítani 
egy digitalizálási folyamatot annak érdekében, hogy egyszerűbbé váljon az 
ügyintézés azoknál az igazgatóságoknál és szolgálatoknál, amelyek 
koordinálásával megbízott polgármester úr. Van még ahova fejlődni, és azt 
szeretnénk, ha a szolgáltatásokat minél magasabb hatékonysági fokra emeljük.  
 
Az elmúlt év nem csupán irodai munkát jelentett számomra, nagy hangsúlyt 
fektettem arra is, hogy minél több időt töltsek terepen. Ismerjem meg az 
embereket és tervezzünk együtt. Célkitűzéseink közül némelyek megvalósultak, 
mások folyamatban vannak. 
 
Az elmúlt évben a következő területekre fektettem nagyobb hangsúlyt:  
 

o tömegközlekedés, beleértve az iskolajáratok működtetését 
o a közbiztonság növelése 
o a Víkend szabadidőközpont fejlesztése  
o a város polgáraival tartott kapcsolat javítása 

 
2022 január elején a hozzám tartozó igazgatóságok vezetőivel felállítottunk egy 
prioritási listát, amelyet sikerült majdnem teljes egészében teljesíteni.  
 

o Január elsejétől önálló jogi személyiségként működik a Helyi Rendőrség 
és az év folyamán kétnyelvű feliratokat kaptak a járőrautók. Ezzel 
egyidőben megkezdtük a tevékenységük hatékonyságának növelését.  

o Találkozókat szerveztünk a város különböző részeiben és az ott 
elhangzott igényekhez igazítjuk a járőröző tevékenységet.  

o Év végére bővült az igazgatóság gépjárműparkja, köztéri kamerákat és 
egy olyan számítógépes rendszert szereztünk be amely nagymértékben 
hozzájárul a helyi rendőrök munkájához.  

o Február elején forgalomba állítottunk 20 új autóbuszt. A Közlekedési 
Vállalat udvarán elkezdődtek a munkálatok az elektromos autóbuszok 
működtetéséhez szükséges töltőállomások felszereléséhez.  



o 2022-ben is közlekedtek az iskolajáratok és a jelek szerint nőtt a bizalom 
is ezek iránt, jelentős mértékben nőtt az utasszám.  

o A novemberi tanácsülésen döntés született arról is, hogy januártól 
hétvégén ingyenessé válik a közszállítás.  

o Ugyancsak tömegközlekedéssel kapcsolatos eredmény: megalakult az 
ADI Transport aminek köszönhetően városi buszjáratokkal kötjük össze a 
megyeszékhelyet a peremtelepülésekkel.  

o Az év első harmadában egységes, új arculatot kapott a Polgármesteri 
Hivatal és a hozzá tartozó alintézmények, igazgatóságok.  

o Lezárult az oltáskampány és azonnal rendelkeztünk arról, hogy 
visszakapják sporttermeiket az iskolások is.  

o Megszerveztük és lebonyolítottuk a 2021-es Népszámlálást.  
o 2022-ben is meghirdettük a kulturális és sportpályázatokat és pályázatot 

hirdettünk egy városszintű kulturális és sportstratégia 
elkészítésére. Bevonjuk a közösséget! 

 
Az önkormányzati tevékenységem szerves részét képezik a fogadóórák. A hozzám 
forduló marosvásárhelyi lakosok főleg olyan gondokkal kerestek meg, amelyekben 
a hatáskörömbe tartozó szolgálatok és igazgatóságok nyújthatnak segítséget.  
2022-ben több mint 800 marosvásárhelyi polgárt fogadtam az irodámban. 
 
 
Alpolgármesteri és városi tanácsosi tevékenységem jelentős mértékben 
terepmunkát is jelent, így több találkozót szerveztünk. 
 

o Az idény elején és végén megbeszélést folytattunk a Víkendtelepen 
tevékenykedő vendéglátósokkal 

o A város különböző részeiben találkozókat szerveztünk a Helyi 
Rendőrséggel közösen annak érdekében, hogy a lakossági igényekhez 
igazítsuk az igazgatóság járőrözési-tevékenységét 

o Iskolaigazgatókkal találkoztunk.  
o A “Friedrich Schiller” Gimnázium szülői közösségének kérésére, a 

tanintézmény felújítási munkálatainak idejére iskola járatot indítottunk 
az ideiglenes székhelyre vezető útvonalon. 

o Részt vettem a Személyszállítók Föderációjának közgyűlésén 
o Részt vettem a Marosvásárhelyi Közlekedésfejlesztési Közösségi 

Egyesület megalapítására összehívott ülésén. A projekt 



kedvezményezettjei:Maroskeresztúr, Koronka, Jedd, Marosszentgyörgy, 
Marosszentanna, Marosszentkirály, Mezőpanit és Marosvásárhely 

o Találkozóra hívtuk a marosvásárhelyi taxitársaságok vezetőit. A 
szolgáltatás javítását tűztük ki célul, azt, hogy az utasokat a kor 
követelményeinek megfelelő gépkocsikkal szolgálják ki, és a cégek 
számára is legyen kifizetődő tevékenység.  

 
A marosvásárhelyi Városi Tanács RMDSZ-frakciójának tagjaként 2022-ben részt 
vettem a testület valamennyi ülésén, legyen az rendes, rendkívüli vagy azonnali 
jellegű, és a tanácsos kollégákkal együtt 487 tanácsi határozatot fogadtunk el. Az 
év során tanácsos társaimmal együtt számos határozattervezetet 
kezdeményeztem, amelyek később határozatokká váltak, az alábbiak szerint: 
 
 

✓ A 91-es számú 2022.03.31-én elfogadott tanácshatározat, amely az újonnan 
épülő tömbházak energiahatékonyságának növelése és szén-dioxid-kibocsátás 
csökkentésére vonatkozó tanulmány elkészítésére vonatkozik.  

✓ a 120-as számú 2022.04.29-én elfogadott tanácshatározat amely az 
önkormányzat által meghirdetett, helyi érdekeltségű Roncsautó Programot 
szabályozza. 

✓ A 134-es számú 2022.04.29-én elfogadott határozat, amely arról 
rendelkezik, hogy egyszeri támogatásként 5.000 lejt és egy “Tiszteletbeli 
Polgár” plakettet kapjanak, a 100-ik életévüket betöltött vagy ennél is idősebb 
marosvásárhelyiek. 

✓ A 286-os számú 2022.07.28-án elfogadott tanácshatározat amely a civil 
szervezetek, egyesületek, alapítványok és más jogi személyiségek által 
kezdeményezett alkalmi vásárok megszervezésére és lebonyolítására 
vonatkozik.  

✓ A 370-es számú 2022.10.18-án elfogadott tanácshatározat Marosvásárhely 
2023. évi tagdíjának jóváhagyásáról rendelkezik a Marosvásárhelyi 
Közlekedésfejlesztési Közösségi Egyesület (ADI Transport Public Târgu Mureș) 
számára és a Marosvásárhelyi Közlekedésfejlesztési Közösségi Egyesület 
alapszabályzatának kiegészítéséről 

✓ A 388-as számú 2022.10.27-én elfogadott tanácshatározat, amely módosítja 
a legalább három gyermekes nagycsaládok támogatására vonatkozó, eredeti 
határozatot olymód, hogy  könnyebbé váljon a nagycsaládos kártya kiváltása  



✓ A 421-es számú 2022.11.24-ben elfogadott határozat, amely a Maros Sport 
és Szabadidőközpont jogi személyiséggé alakításának szabályozására 
vonatkozó tanácshatározat egyes, az újonnan alakult igazgatóság szervezeti 
felépítésére vonatkozó tételeket módosítja . 

✓ 442-es számú 2022.11.24-én elfogadott tanácshatározat amellyel a Városi 
Tanács a Víkendtelepre ruházza át, a szabadidőközpont működésének 
megkezdéséhez szükséges ingó és ingatlan javak kezelésének jogát. 

✓ 433-as számú 2022.11.24-én elfogadott tanácshatározat, amelynek 
köszönhetően hétvégén és ünnepnapokon ingyenes a közszállítás.  

 
 
Az alpolgármesteri, illetve a polgármester távollétében polgármester-helyettesi, 
valamint a helyi önkormányzati képviselői feladatokon túlmenően a következő 
bizottságok tagja vagyok: 
 

o Helyi Vészhelyzeti Bizottság - alelnök; 
o A VIII-as számú Református Egyházhoz tartozó Zsidó vértanúk utca 20 szám 

alatti épület egyes helyiségeinek, egy Református Napközi számára történő 
bérbeadását tárgyaló bizottság  

o A Locativ Rt.-től bérelt egyes helyiségek tevékenységi profiljának 
módosítására/ kiegészítésére irányuló egyes kérelmek elbírálása, valamint 
az társaság kezelésében lévő egyes épületek kisajátítási jogát szabályozó 
bizottság - elnöki minőségben 

o A Víkendtelep területén végzett beruházási és javítási munkálatok 
átvételére felhatalmazott bizottság - elnök (póttag); 

o A szélsőséges időjárás által okozott károk felmérésével foglalkozó bizottság 
tagja 

o A "Keresztelő Szent János" Római Katolikus Plébániatemplom és az 
önkormányzat között megkötött bérleti szerződésének kiegészítésére 
felállított tárgyalóbizottság tagja 

o a köztéri megmozdulások szervezésére vonatkozó kérelmek jóváhagyásával 
megbízott bizottság - a polgármester távollétében az elnök; 

o A várostervezés, a közművesítés, a környezetvédelem, a történelmi és 
építészeti műemlékek megőrzésének szervezésével és fejlesztésével 
foglalkozó bizottság; 

o A nem lakás rendeltetésű helyiségek kiutalását vizsgáló szakbizottság; 



o A Marosvásárhelyi Önkormányzat által megvásárolni kívánt épületek árait 
tárgyaló bizottság; 

o Az Aquaserv Vízszolgáltató Rt. által megszabott ivóvíz - és a 
szennyvíztisztítási díjainak kiigazítását vizsgáló bizottság 

o A marosvásárhelyi NOVUM FORUM Szociális Humanitárius Alapítvány 
kuratóriumi tagja és alelnöke; 

o Bizottság a közigazgatási területi egység főtitkára - Marosvásárhelyi 
Önkormányzat egyéni szakmai teljesítményének értékelésére. 

o Aqua Invest Mures közösségi fejlesztési egyesület közgyűlésén a 
Marosvásárhelyi Önkormányzatot képviselő tagja 
 
 
 
 

Az alárendeltségembe tartozó igazgatóságok 2022-es tevékenysége dióhéjban: 
 
SZOCIÁLIS, KULTURÁLIS, ÖRÖKSÉGVÉDELMI ÉS KERESKEDELMI 
TEVÉKENYSÉGEKÉRT FELELŐS IGAZGATÓSÁG  
 
Az igazgatósággal arra törekszünk, hogy a város kereskedelmi tevékenységét 
kövessük és fejlesszük, erre irányuló projektekkel. 
 

o Előkészítettük és előterjesztettük azt a tanácshatározatot amely a civil 
szervezetek, egyesületek, alapítványok és más jogi személyiségek által 
kezdeményezett alkalmi vásárok megszervezésére és lebonyolítására 
vonatkozik. 

o Előkészítettük a gazdasági egységek számára kibocsátott működési 
engedélyek díjszabásának módosítására vonatkozó határozattervezetet.  

o Elkészítettük és a város területén működő gazdasági egységek és piacok 
működési szabályzatát 

o Előkészítettük és előterjesztettük 2020-ben elfogadott 83-as számú 
tanácshatározat 1. Cikkelyében foglaltak alkalmazásának a 
meghosszabbításáról szóló módosító javaslatot, amely a taxitársaságok 
tevékenységének engedélyezésére, megszervezésére és a szolgáltatás 
bonyolítására vonatkozó feltételeket állapítja meg.  

o Előkészítettük a Taxistársaságok működésére, az engedélyek illetve a 
szolgáltatás odaítélésének módozatára vonatkozó szabályzatot illetve a 



díjszabások módosítására vonatkozó javaslatot, amelyről a 2013/349-es, 
a 2018/392-es és a 2020/117-es tanácshatározatok rendelkeznek.  

 
KULTURÁLIS, SPORT, IFJÚSÁGI ÉS LAKÁSGAZDÁLKODÁSI IGAZGATÓSÁG 
(LOCATIV) 
 
A kulturális és sporttevékenységek aktívabbá teszik közösségünk életét, ezért 
fordítottunk kiemelt figyelmet ezekre a területekre is.  

o Meghírdettük a kulturális és sportpályázatokat és tanácsadást tartottunk 
azoknak a szervezeteknek, egyesületeknek, amelyek nehézségekbe 
ütköztek szükséges iratcsomó összeállításában. 80 pályázatot 
jegyeztünk, amelyből 9 nem felelt meg a feltételrendszerének. A 
kulturális projektek támogatására szánt összeg 2022-ben 2.748.230 lej 
volt.  

o A sportpályázatokat két fordulóban hirdettük meg, összesen 48 
eseményt támogattunk. A Városi Tanács 3.746.871 lejt hagyott jóvá 
finanszírozásra. 

o Mások fontos terület az oktatás. Itt is két szakaszban írtunk ki 
versenypályázatot. Összesen 26 tevékenységre kértek támogatást, 
amiből 3 nem felelt meg a követelményeknek. Oktatási projektekre 
2022-ben 225.512,46 lejt fordítottunk. 

o Támogattuk a törvény által elismert egyházakat is. A Városi Tanács által 
jóváhagyott 1.299.984 lejes költségvetésből 24 kérelmet fogadott el és 
finanszírozott az önkormányzat   

o Ifjúsági projektek esetében 2022-ben dolgoztuk ki a pályázati útmutatót 
és az ebben megszabott feltételeknek megfelelő 4 projekt támogatására 
összesen 30.193,62 lejt fordítottunk. 

o A partnerségi szerződések esetében: kulturális események támogatására 
1.500.000 lejt, sporteseményekre 1.097.330 lej, oktatással kapcsolatos 
eseményekre 206.000 lejt költöttünk. 

o Megteremtettük a jogi alapot a “Kiválósági díjak” illetve a “Gaudeamus” 
és „Excelsior” díjak odaítélésére azon (gimnáziumi és liceumi) tanulók 
számára, akik évfolyam elsőként végezték el az iskolát és azoknak, akik 
10-est kaptak az érettségi vizsga.  

o Az igazgatóság nagymértékben hozzájárult a január 24-i, március 15-i, 
június 1-i rendezvények megszervezéséhez, illetve a Marosvásárhelyi 



Napok, a Karácsonyi Vásár, Románia Nemzeti Ünnepe illetve a 
Szilveszteri események szervezéséhez és lebonyolításához.  

 
LAKÁSGAZDÁLKODÁS 
 
2022-ben 31 lakást utaltunk ki a kérelmezőknek (10 szociális, 10 ifjúsági - ANL, 9 
Bența, 1 nyugdíjas és egy szolgálati lakás). 11 esetben átszállásolást, 3 esetben 
lakáscserét eszközöltünk. 
  
 
FŐÉPÍTÉSZI IRODA - INFORMATIKA 
 
2022-ben is folytattuk az önkormányzat szolgáltatásainak digitalizálására 
vonatkozó tevékenységünket, amelyekre külföldi finanszírozást kapott a hivatal 

• „A közszolgáltatások korszerűsítése és a hatékonyságának javítása. 
Marosvásárhely polgárai hasznára”  

• „A közszolgáltatások korszerűsítése és a hatékonyság javítása. 
Marosvásárhely polgárai hasznára”  

• „Az urbanisztikai engedélyek kiváltására vonatkozó közhasznú szolgálat 
hatékonyabbá tétele” 

• “Közigazgatási eljárások digitalizációja Marosvásárhely önkormányzata 
szintjén.  

 
 
HELYI RENDŐRSÉG 
 
Január elsejétől önálló jogi személyiségként működik a Helyi Rendőrség és az év 
folyamán kétnyelvű feliratokat kaptak a járőrautók. 
 
A város különböző részeiben találkozókat szerveztünk a Helyi Rendőrséggel 
közösen annak érdekében, hogy a lakossági igényekhez igazítsuk az igazgatóság 
járőrözési-tevékenységét 
 
Minden eddigieknél nagyobb mértékű fejlesztéseket hajtottunk végre az 
igazgatóság esetében. Igyekeztünk minél közelebb kerülni a lakossághoz, és az 
igényekhez igazítani a tevékenységet. Hatáskörük keretei között jártak el a 



kéregetők, a hajléktalanok, a tilosban parkolók estében, ugyanakkor a város 
tisztaságára és biztonságára fordítottak nagyobb figyelmet.  
 
23 nagyszabású, a tilos parkolásra vonatkozó figyelemfelkeltő tevékenységet és 
11 erre vonatkozó tudatosító kampányt szerveztek.  
Ezek lényege, felhívni a gépkocsivezetők figyelmét a közlekedési kihágások 
kiküszöbölésére: autóbuszmegállók, járdák, átjárók, tanintézmények bejárata 
előtt vagy más tiltott övezetekben való parkolásra, állomásozásra. A városi 
közlekedés kapcsán a taxik és kerékpárral vagy rollerrel közlekedők figyelmét is 
felhívták arra, hogy tartsák be a vonatkozó szabályokat.  
Lakossági bejelentések zöme tilosban parkolással (667 eset) vagy intézmények, 
magánházak bejáratainak elzárásával (653) kapcsolatos. Számszerint, ezt követték 
(390 esetben) a közrend -, és csendháborításra illetve a koldusok jelenlétére (275) 
vonatkozó riasztások. 
 
 
VÍKENDTELEP  
 

o A “Maros” Sport és Szabadidőközpontban energiahatékonysági 
munkálatokat hajtottak végre.  

o Elkészült a szabadidőközpont honlapja és közösségi oldala. Elkezdődött a 
beléptető rendszer korszerűsítése, automatizálása.  

o Színes karkötőket vezettünk be a Víkendtelepre való belépéshez. 
o Hat darab új vizibiciklit vásároltunk  
o Elkészült a sátortetős olimpiai medence mellé tervezett öltöző és egy 

sószoba megépítésére vonatkozó megvalósíthatósági tanulmány 
 
Szándékom az, hogy a polgármester úr által rám ruházott feladatkörök ellátásával, 
és városi tanácsosi munkámmal hozzájáruljak a beszámolóban említett területek 
fejlesztéséhez. 
 
Tudatában vagyok annak, hogy van még bőven tennivaló, és reményeim szerint 
2023-ban még több megvalósításról tudok beszámolni.  
 
Ugyanakkor szeretnék köszönetet mondani munkatársaimnak, a városi tanácsos 
kollégáimnak és nem utolsó sorban Önöknek, kedves marosvásárhelyi polgárok a 
támogatásért és az eredményekért, amelyeket együtt értünk el 2022-ben. 



 
A 2022 év folyamán közölt közérdekű információkat megtalálják a közösségi 
oldalamon: https://www.facebook.com/portikvilmos 
 
Köszönöm! 
 
Portik Vilmos László - Marosvásárhely önkormányzati képviselője és 
alpolgármestere 
 
 

 
 


